

62(8)
2022

ISSN 1026-9428 (print)
ISSN 2618-8945 (online)

рецензируемый
научно-практический
журнал

МЕДИЦИНА ТРУДА И ПРОМЫШЛЕННАЯ ЭКОЛОГИЯ

Russian Journal of Occupational Health
and Industrial Ecology



Москва

A handwritten signature in dark ink, located in the bottom right corner of the cover.

Содержание

Contents

ОРИГИНАЛЬНЫЕ СТАТЬИ

Панкова В.Б., Вильк М.Ф., Зибарев Е.В., Федина И.Н. К вопросу учёта новых факторов в патогенезе профессиональной потери слуха (на примере работников транспорта) 488

Черняк Ю.И., Меринова А.П. Генетические факторы развития токсических эффектов у ликвидаторов загрязнения территории бывшего цеха ртутного электролиза 501

Иващенко И.Е., Кузьменко М.А., Попова В.В., Александрова И.В. Анализ коморбидной патологии у больных профессиональной хронической обструктивной болезнью лёгких от воздействия промышленных аэрозолей по данным регионального регистра профессиональных заболеваний Новосибирской области 507

Малюткина Н.Н., Парамонова С.В. Оценка риска развития гипертонической болезни работников подземного труда при осуществлении психологического сопровождения 513

ПРАКТИЧЕСКОМУ ЗДРАВООХРАНЕНИЮ

Улановская Е.В., Шилов В.В., Ковшов А.А., Золотарева Т.А., Ладогубец Н.А., Куприна Н.И. Ранняя диагностика профессиональной патологии сосудов верхних конечностей у работников машиностроительного производства 520

ПРОФПАТОЛОГАМ

Землякова С.С. О применении постановления Правительства Российской Федерации от 05 июля 2022 г. № 1206 «О порядке расследования и учёта случаев профессиональных заболеваний работников» 526

ПАМЯТНЫЕ ДАТЫ

Бухтияров И.В., Прокопенко Л.В. К 100-летию выпуска первого периодического научного издания в области медицины труда и промышленной экологии 535

ЮБИЛЕИ

Бухтияров Игорь Валентинович (к 60-летию со дня рождения) 546

Лагутина Галина Николаевна (к 75-летию со дня рождения) 548

Юшкова Ольга Игоревна (к 75-летию со дня рождения) 549

Гайнулина Махмуза Калимовна (к 75-летию со дня рождения) 550

НЕКРОЛОГ

Кацнельсон Борис Александрович 552

ORIGINAL ARTICLES

Pankova V.B., Vilk M.F., Zibarev E.V., Fedina I.N. On the issue of taking into account new factors in the pathogenesis of occupational hearing loss (on the example of transport workers) 488

Chernyak Yu.I., Merinova A.P. Genetic factors of toxic effects development in pollution liquidators of the former factory with mercury electrolysis technology 501

Ivashchenko I.E., Kuzmenko M.A., Popova V.V., Alexandrova I.V. Analysis of comorbid pathology in patients with occupational chronic obstructive pulmonary disease from exposure to industrial aerosols according to the regional register of Occupational Diseases of the Novosibirsk region 507

Malyutina N.N., Paramonova S.V. Assessment of the risk of hypertension of underground labor workers in the implementation of psychological support 513

FOR THE PRACTICAL MEDICINE

Ulanovskaya E.V., Shilov V.V., Kovshov A.A., Zolotareva T.A., Ladogubets N.A., Kuprina N.I. Early diagnosis of the upper extremities vessels occupational diseases in machine-building workers 520

FOR PROFESSIONAL PATHOLOGISTS

Zemlyakova S.S. On the application of the Decree of the Government of the Russian Federation No. 1206 dated July 05, 2022 "On the procedure for investigating and recording cases of occupational diseases" 526

ANNIVERSARIES

Bukhtiyarov I.V., Prokopenko L.V. To the 100th anniversary of the release of the first periodical scientific publication in the field of occupational medicine and industrial ecology 535

JUBILEES

Bukhtiyarov Igor Valentinovich (to the 60th birthday) 546

Lagutina Galina Nikolaevna (to the 75th birthday) 548

Yushkova Olga Igorevna (to the 75th birthday) 549

Gaynullina Makhmuza Kalimovna (to the 75th birthday) 550

OBITUARY

Katsnel'son Boris Aleksandrovich 552